
Respostes a la Ciutadania del Grup Municipal PSC al Ple de 26/3/08 
 
Registre 4262 
Edi Rovira 
Per al PSC 
 
1ª En la Avgda. De Cornellà nº 46, ha on abans era el restaurant El 
Jardinet, al costat de Fincas Corral, estan fen obres de rehabilitació. Les 
persones de mobilitat reduïda esperem i demanem a l’Ajuntament que 
obligui amb aquest local, si la seva activitat econòmica està dins de la 
Ordenança Municipal per l’eliminació de barreres arquitectòniques, a fer 
una rampa d’accés segons diu la esmentada Ordenança. 
 
La nova activitat, segons el projecte aportat, efectuarà l’adaptació del local a les 
normes vigents en matèria d’accessibilitat, mitjançat rampa i portes ajustades al 
que determina l’annex II del Decret 135/1995. 
 
2ª Tots els polítics parlen que hem d’estalviar energia i l’Ajuntament ha de 
ser el primer amb donar exemple ¿Perquè les llums del Mercat Municipal 
estan sempre funcionant inclòs quan està tancat? 
 
Per què és fan feines de neteja i manteniment i per qüestions de seguretat. No 
obstant el servei corresponent mirarà si es poden instal·lar temporitzadors per 
tal de delimitar el nombre de lampades enceses. 
 
3ª Amb el carrer Narcís Monturiol cantonada Mestre Joan Corrales, hi ha 
pas adaptat dels vells i cada vegada que el pugem ens donem contra la 
paret i si el baixem no podem controlar la cadira. 
Les pmr li demanem si podrien fer un nou pas però més aprop de la 
cantonada del carrer Joan Corrales.  
 

 
Prenem nota de la seva petició i estudiarem si és possible la modificació i 
trasllat del pas adaptat. 
 
Registre 4344 
Sr. Jordi del Egido 
 
Me referiré a la conversación que mantuvimos ahora justo hace 2 meses, 
al acabar el pleno de enero, sobre mi tarea de promoción entorno el 
proyecto “CATALUNYA I VOLTANTS AMB BICICLETA”: Concretamente 
una Moción al Pleno y la respuesta a una Encuesta formulada a la Sra. 
Alcaldessa, sobre su opinión. 
 
Puedo decir por propia experiencia que Recorrer Cataluña en bicicleta 
puede ser muy estimulante. Alojarse en ruta, que yo lo viví la primera vez 
en septiembre el 1.992 con 16 años, implica descubrir el patrimonio, 
conviviendo con la gente del pueblo y conociendo de cerca la oferta 
cultural y cocina típica, y yendo de compras al supermercado, 
charcutería, frutería, panadería, etc., y desde esa perspectiva los 



cicloturistas seríamos clientes potenciales del comerció local. Trato de 
hacer oficial esa idea que en muchas ocasiones he pasado en municipios 
de Cataluña, i pensé que lo más adecuado sería un libro de rutas en plan 
turístico, a destacar el patrimonio, oferta cultural, gastronomía, parques 
naturales y espacios agrícolas, para distribuirlo en oficinas de turismo, 
bibliotecas, colegios, consorcios, etc. El sistema seria el que yo hacía 
servir: un “un carnet de ruta”  para sellar en los ayuntamientos como 
justificante de paso por el municipio, que, no obstante, siempre habrá 
bares tiendas y empresas abiertas para certificar su paso por la 
población. La novedad es que los participantes recibiríamos un diploma 
acreditativo con los datos personales, kilometraje, tiempo empleado, 
perfil topográfico, etc., similar a los que dan a los que van a Marchas 
como “Las tres Naciones (Puigcerdà), “Terra de Remences” (Vall d’en 
Bas), etc. Todo ello correría a cargo de la organización y, entendiendo que 
para entidades como Club Ciclista Esplugues pudiera ser inasumible por 
su complejidad, pensé en una Proposta no de Llei al Paralament, con el 
objeto de que la Secretaria Gral. de l’Esport se hiciera cargo, con la 
colaboración de los Departaments de Cultura, de Comerç i Turisme, de 
Agricultura i de Medi Ambient; allí los consellers harían sugerencias a 
efectos de perfeccionarlo y cada departamento asumiría su cometido: la 
elaboración de la guiá, aproximándose a las 1000 paginas, los carnes de 
ruta, los diplomas, el trofeo. Realmente es ambicioso y hay diputados que 
ya están de acuerdo, pero como promotor de la causa debo encontrar el 
aval de las administraciones para asegurarme que saldrá aprobado. 
Promocionar la bicicleta es mucho más que infraestructuras como 
carriles-bici o Servició de alquiler de bicicletas, el “Bicing” en Barcelona: 
es fomentar actividades atractivas como forma de recreo y creo que la 
idea de Recorrer Cataluña en bicicleta se identifica bastante: Si lo desean, 
pueden acompañarme a una ruta y vivirlo en persona: gratificante! 
 
Les planteé una Propuesta Conjunta Deportes-- Cultura-- Medio Ambiente 
de Moción al Pleno, para pedir al Consell Comarcal del Baix Llobregat, 
Diputación de Barcelona, Secretaria Gral. de l’Esport, Direccions Grals. de 
Comerç, de Patrimoni Cultural i de Medi Natural de la Generalitat. Reunido 
con la concejala de Deportes, Montse Zamora, y el concejal de Medio 
Ambiente, José Parra, para explicar el contenido del proyecto y verificar 
si se ratificaban en los argumentos propuestos en el documento, Montse 
Zamora afirma “que como Deportes está totalmente de acuerdo!” y según 
conversaciones con la Portavoz de ICV, Isabel Puertas, “a José Parra le 
parece bien y me llamaría para concretar detalles técnicos!” Eso fue en la  
comisión del 12 de febrero, previa al anterior pleno, y todavía no veo 
resultados! Debo agradecer la sensibilidad de ICV, ahora y en la pasada 
legislatura, que en otros lugares PSC, CIU, ERC i PP también “se están 
mojando el culo”! Creo que José Montilla es un ejemplo a seguir por el 
PSC, refiriéndome a su buena fe y espontaneidad, aludiendo al “Fets, no 
paraules!” Tal y como quedé con usted, querría hacerles esa entrevista a 
sus concejales en directo para que suscribiera esas opiniones, pero 
decían “tener la agenda complicada por el tiempo, que se la rellenarían y 
me la enviarían!”: me gusta hacerlo así para saber lo que realmente me 
importa de sus opiniones, para que no aludan a las actividades del 



consell comarcal a preguntas sobre el proyecto y su acogida entre la 
juventud, o respuestas genéricas preguntados por los atractivos de la 
ciudad. Las promesas se hicieron para cumplirlas y es erróneo pensar 
que es mejor político quien consigue engañar a mas gente! De lo 
contrario, se dan situaciones como la del pleno de enero, cuando un 
jubilado se dirigió a ustedes muy alterado y apareció un guardia 
uniformado como respuesta! Como agradecimiento a su buena fe, traigo 
un regalito de peluche que seguro al bebe de José Parra le hará ilusión: 
qué bromista soy!” No obstante, a finales de febrero pedí reunión con el 
Concejal de cultura, Eduardo Sanz, como parte de la propuesta conjunta, 
y aún espero noticias suyas! Le adjunto una Entrevista a l’I·lm. Xavier 
Amor, Alcalde de Pineda de Mar, publicada al boletín municipal: tiene 32 
años, unos meses mayor que yo: se le nota emprendedor y con ilusión 
ante nuevo reto. En la Moción adjunta de ERC, la Portavoz y ahora 
Concejala de medio Ambiente Mónica Palacín, estuvo realmente 
elocuente para convencer a los compañeros de sus ventajas culturales, 
deportivas y medio ambientales, demostrando su valía! Seria el caso de la 
Portavoz de ICV, Isabel Puertas, tal como me propuso José Parra en la 
conversación telefónica del pasado 12 de marzo. Un ayuntamiento no 
puede permitirse hacer el ridículo, como en otro lugar que también se 
aprobó, donde el jefe de la oposición cuestionaba “que ir en bicicleta 
tuviera relación con promocionar el comerció local, o el sistema del 
“carnet de ruta” para sellar en los establecimientos, generando” un 
absurdo debate” En estos momentos hago un Recogida de firmas de 
empresas, establecimientos y entidades para avalar una Moción de un 
grupo opositor: el apoyo social es significativo, consiguiendo ya 
entidades financieras, culturales y deportivas, así como algunos partidos 
y sus “jefazos” para que se sientan arropados! Aunque concertásemos 
reunión no seria el primer/a Alcalde/sa que me recibe en mi  ronda de 
contactos! Espero hace años! ¿Tiene fecha y hora para reunirnos, Sra. 
Alcaldessa? 
 
Tractarem aquest tema a la propera Junta de Portaveus. 
 
Registre 4360 
Mª Teresa Carbonell 
Per al PSC 
 
1-El passat dia 14 de febrer de 2008 vaig entrar per registre amb nº 2546 a 
les 13:20 h un escrit adreçat a la secció de tribuna oberta de la revista “El 
Pont”. Tenint en compte que aquestes participacions ciutadanes, segons 
es va publicar en el pont de gener, s’han d’entregar abans del 15 de cada 
mes, em va sorprendre que no fos publicada. Em poden contestar perquè 
no es va publicar? En el cas que sigui per manca d’espai vol dir que es 
publicarà en el proper Pont? 
 
No es va publicar perquè entenem que aquest escrit conté opinions subjectives 
que provoquen indefensió al no poder donar resposta la persona afectada. 
 



2-Segons vaig sentir en un ple parlant de la rehabilitació d’edificis, abans 
de fer cap rehabilitació s’ha de saber a què es destinarà l’edifici 
rehabilitat, com està passant per exemple a Can Oliveres. 
També he sentit en un ple que l’edifici del Barco s’expropiarà. Quin és el 
destí que té previst l’Ajuntament per aquest edifici? Quins criteris s’han 
fet servir per a prendre aquesta decisió? 
També es parla de reallotjar els veïns que hi viuen. On seran reallotjats? 
Serà de manera provisional o definitiva? L’edifici d’el Barco està 
catalogat? 
 

- L’expropiació de l’edifici El Barco, no respon a una iniciativa municipal, 
sinó que ha estat instada per la propietat del mateix en exercici dels 
drets que li atorga la normativa vigent i atès que la finca està qualificada 
com a zona verda. 

- Quant al destí, i de conformitat amb les normes urbanístiques vigents, és 
el de zona verda. 

- Els veïns i veïnes, en els termes i en la forma que en cada cas 
correspongui i en els termes fixats per les normes, en els habitatges que, 
per acord municipal han estat reservats a aquesta finalitat  en les edificis 
que s’estan construint als sectors Sant Llorenç i Plaça & Janés. 

- L’edifici no està catalogat, però està inclòs en l’inventari redactat pels 
serveis de la Diputació de Barcelona.   

 
 
Registre 4361 
Jordi Raventós 
Per al PSC 
 
1.- Estem segurs de la difusió i participació de l’Ajuntament en el 
desenvolupament dels principis que inspiren la carta dels drets humans, i 
això ens fa sentir molt satisfets. Hi ha però també la “Carta europea de 
salvaguarda dels drets humans del ciutadà”. L’Ajuntament hi està adherit 
a aquesta carta? En el cas que sigui que no, la pensen signar? En el cas 
que sigui que sí, quins beneficis concrets ens aporta als ciutadans 
d’Esplugues? 
 
L’any 2000,  coincidint amb la II Conferència Europea, Ciutats pels Drets 
Humans  celebrada en Saint Denis, l’Ajuntament d’Esplugues va signar la 
“Carta Europea de Salvaguarda dels  Drets Humans en la Ciutat”. 
 
Posteriorment, el  27 de març de 2003, el Ple de la Diputació de Barcelona va 
aprovar la creació de la Xarxa de Pobles i Ciutats pels Drets Humans.  
 
L’Ajuntament d’Esplugues en sessió de Ple ordinari de 30 d’abril de 2003  va 
aprovar l’adhesió a la Xarxa de Pobles i Ciutats pels Drets Humans de la 
Diputació de Barcelona i l’adhesió a la Carta Europea de Salvaguarda dels 
Drets Humans a la Ciutat.  
 
 
 



L’adhesió a la “Carta Europea de Salvaguarda dels  Drets Humans en la 
Ciutat”, ens ha permès reforçar encara més les polítiques transversals de 
serveis a les persones, aprofundint  en les polítiques de desenvolupament 
sociocultural i de cohesió social. 
 
2.- Segons el darrer ple s’està preparant la venda definitiva i indefinida de 
places de pàrquing situades en el subsòl de la plaça Catalunya, el carrer 
Molí i la rambla Àngel Guimerà. Entenem que vendre aquestes places és 
vendre patrimoni i ja se sap que els diners perden valor ràpidament. No es 
va dir tampoc en el ple passat a què es destinarien els diners obtinguts 
per la venda d’aquestes places. 
Com es pot vendre patrimoni sense saber a què es destinaran els diners 
que se n’obtinguin? 
 
Els ingressos procedents de la venda de patrimoni, com serà el cas, es 
destinaran al finançament d’inversions previstes al pressupost de la corporació 
per a l’exercici 2008 i, en allò que correspongui, per a exercicis següents. 
 
Registre 4362 
Elisabeth Millà 
Per al PSC 
 
1.-Aviat farà un any que el cap de policia va ser detingut begut i des de 
llavors es troba en situació de baixa laboral. En quin punt està el cas? En 
quina situació està la denúncia dels mossos d’esquadra? Se sap si 
properament li serà donada l’alta mèdica? En cas que així sigui què 
passarà? La ciutadania d’Esplugues corre el risc que aquest senyor torni 
a treballar pels nostres carrers begut i amb pistola? L’Ajuntament no 
acceptarà que torni a treballar a Esplugues? 
Perquè l’ajuntament no el denuncia basant-se en el coneixement que en té 
de totes les situacions irregulars en les que ha participat i demana 
testimonis de veïns i veïnes, propietaris o treballadors de bars etc...? 
 
A proposta de l'Instructor de l'expedient disciplinari, per Decret de l'Alcaldia de 
data 11-3-2008, es van suspendre les actuacions en  l’expedient disciplinari fins 
que recaigui sentència ferma, atès que pels fets que es tracten se segueixen 
les oportunes actuacions judicials al Jutjat de Primera Instància i Instrucció 
núm. 4 de Rubí, i atès que, tal com estableix l'article 137, 2, de la Llei 30/1992, 
de 26 de novembre, els fets declarats provats per resolucions judicials penals 
fermes vincularan les Administracions Públiques respecte dels procediments 
sancionadors que se substanciïn. 
 
Actualment el senyor Kiércheben segueix afectat per incapacitat temporal per 
malaltia comuna, sense que pugui precisar l'Ajuntament quan li puguin donar 
l'alta mèdica, ja que això no depèn d'aquest ens local.  
 
Aquest Ajuntament està subjecte a la Llei en la seva actuació, i ve vinculat, com 
hem dit, per la declaració de fets provats del Jutjat, la qual cosa implica que en 
aquest moment no es pugui prejutjar el cas, ni prendre una decisió.  
 



2.-Referent a la campanya contra la despesa d’aigua que promou la 
Generalitat com és que l’Ajuntament no n’ha fet una divulgació com 
acostuma a fer en altres casos amb un Ajuntament Informa o qualsevol 
altra informació que arribi a totes les bústies per tal que tothom resti ben 
informat del que es pot i no es pot fer? 
 
A banda de la informació i difusió sobre l’actual situació d’excepcionalitat que 
ha fet la Generalitat de Catalunya, l’Ajuntament va encartar en EL PONT,  un 
díptic amb informació sobre les limitacions en el consum que es deriven de 
l’actual grau d’excepcionalitat, així com tota una sèrie de consells als veïns per 
tal d’estalviar el consum d’aigua. 


